
Bijdrage kader debat 2023 ChristenUnie Rijswijk

Geachte voorzitter,
Ik ga dit kader debat mij concentreren op drie belangrijke punten.

Maar voor ik hieraan begin, wil ik wel mij scharen in het koor van de raad, dat we tegen een
heel ander kosten en baten plaatje aankijken dan een jaar geleden. We stevenen af op een
financieel onverantwoorde uitkomst in 2026. Het is nodig dat wij raadsbreed, en op tijd,
kijken naar waar wij keuzes kunnen en moeten maken. We dienen daarom samen die motie
richting het college in om samen dat inzicht te krijgen en die harde keuzes te maken.

Zoals ik zei, beperk ik mij tot drie punten voor de ChristenUnie:
1. De kapitale baten van vluchtelingenopvang
2. Het vergroten van sociaal kapitaal
3. Klimaatkosten controle

Mijn eerste punt is een mooi baten plaatje voor onze gemeente.We hebben afgelopen
donderdag een heldere presentatie gekregen als raad over de nieuwe landelijke
spreidingswet en de baten die de vluchtelingenopvang bieden indien wij na het ingaan van
die spreidingswet vrijwillig vluchtelingen opvangen. Laat ik dit nog even verder praktisch
maken voor Rijswijk. De verbreding van de A4 gaat de komende 7 jaar niet door. Het terrein
Hof van Elsenburg is over ongeveer anderhalf jaar niet meer nodig voor die
werkzaamheden, en ook niet meer als tijdelijk Flex Wooncentrum. Verder zijn en waren wij
er allemaal trots op dat we daar eerder netjes vluchtelingen en statushouders hebben
opgevangen op die plek. We zouden dat weer kunnen gaan doen; Hof van Elsenburg kan
best een mix worden van vluchtelingen en bijvoorbeeld bijvoorbeeld spoedzoekers, naast
het duurzame Flex Wooncentrum dat aan de andere kant van de Plaspoelpolder komt. Nu
hoor ik u al denken; vluchtelingen zijn niet zo erg, maar grootste grief van de raad tegen het
azc zei u, was het gebrek aan communicatie van het COA en het gevoel constant voor het
blok te worden gezet. In de nieuwe regeling van de spreidingswet, kunnen we zelf de regie
en controle houden over de hoeveelheid vluchtelingen die wij toelaten. We hebben al
bewezen dat wij als stad dat uitstekend kunnen doen, vluchtelingenopvang, en hebben veel
complimenten erover gehad. Mochten wij 400 vluchtelingen opvangen, dan verdienen wij
behalve die complimenten 1 miljoen euro schoon in het handje per twee jaar. Veel geld. We
hoeven als raad nog niet te beslissen hierover, we hebben ruim een jaar de tijd. En
nogmaals, het coalitieakkoord rept met geen woord hierover, ik zie dus genoeg
mogelijkheden voor een goed gesprek als de gehele raad hierover begint vandaag. Ik hoor
graag uw eerste reacties.

Mijn tweede punt gaat over sociaal kapitaal.We stevenen in Rijswijk niet alleen af op een
slecht financieel plaatje in 2026, we moeten ook moeite doen om Rijswijk leefbaar te houden
en mensen de mogelijkheid te geven elkaar te ontmoeten, voor elkaar te zorgen, en
zogezegd, sociaal kapitaal op te bouwen in onze stad. En dat is niet zo makkelijk in een stad
met 70% hoogbouw, en 30% van onze inwoners heeft schulden. We moeten, als we nu nog
iets bouwen, goed rekening houden met onze doorgaande vergrijzing en toegankelijker gaan
bouwen. Maar ook; ook onze inwoners moeten in hun ommetje groen en hun buren tegen
kunnen komen; iedere buurt heeft een buurtkamer nodig, waar men elkaar ontmoet en dat
sociale kapitaal opbouwt met elkaar. Het laatst aangenomen amendement van de VVD over



de buurtkamer in Orchard past daar goed bij, wij hopen op een goede verdere
samenwerking en steun om dit in andere buurten ook te organiseren met de VVD en
anderen. Andere moties die ingaan op dit sociaal kapitaal, steunen wij van harte.

Het derde punt: wat ik wil noemen is het klimaat. En dat is muziek die niet later klinkt, dat
is nu al aan de hand. Het kost ons NU, anno domini 2023 al ontzettend veel,
klimaatverandering. Het aantal hittegolven is nu toegenomen, en Rijswijk is nog niet klaar
hiervoor. We hebben als lokale politiek vooral invloed op onze hoogbouw, de VVE's, en de
fietspaden. De verlaging van het krediet op fietspaden valt op. Daarom dienen we deze
duurzaamheidsmonitor-motie in, die ons als raad de controle mogelijkheden geeft om na te
gaan hoever we staan met onze klimaatmaatregelen. Of we voldoende tempo maken met
elkaar.
● De duurzaamheidsmonitor op te zetten die integraal in beeld brengt hoe Rijswijk er voor

staat als het gaat om verduurzamingen;deze duurzaamheidsmonitor te vullen met
indicatoren die aansluiten bij bestaand beleid, zoals scheidingspercentage, hoeveelheid
kilogram restafval, energielabels en hoeveelheid m2 groen in de stad;

● deze duurzaamheidsmonitor te zien als een groeimodel die steeds aangevuld wordt;
● deze duurzaamheidsmonitor 1 keer per 2 jaar te publiceren in juni zodat het betrokken

kan worden bij het kader debat
● volgend jaar juni een eerste proeve aan de raad te sturen;
● binnen de gelden die beschikbaar zijn voor duurzaamheidsprogramma's, eenmalig €

10.000 en structureel € 5.000 beschikbaar te stellen voor de duurzaamheidsmonitor.

Ik dank u wel voor het woord.


